
Verslag bestuurscommissie Publieke Gezondheid & Maatschappelijke Zorg 24 feb 2020

Aanwezig: Mevrouw Steijn, Velsen (voorzitter)
De heer Erol, Beverwijk
De heer Rijke, Heemskerk
De heer Struijf, Heemstede
De heer Bluijs, Zandvoort
De heer Van de Velden, Directeur Publieke Gezondheid
Mevrouw Broerse, beleidssecretaris

Mede aanwezig: -

Afwezig: Mevrouw Meijs, Haarlem
Mevrouw Booij, Haarlemmermeer 
Mevrouw de Roy van Zuidewijn, Bloemendaal
De heer Beentjes, Uitgeest

1. Opening
De voorzitter opent de vergadering en meldt de afwezigheid van mevrouw Meijs, mevrouw Booij, 
mevrouw de Roy van Zuidewijn en de heer Beentjes.

2. Vaststellen agenda
De agenda wordt vastgesteld.

3. Mededelingen/actuele informatie
Bij de vergaderstukken is een memo meegestuurd waarin de stand van taken van een aantal 
onderwerpen gedeeld is. 

De heer Rijke informeert wat de reden is dat de uitwerking van de opdracht over de 
jeugdgezondheidszorg vertraging oploopt. De heer Van de Velden legt uit dat het meerdere oorzaken 
kent. De bestuurlijke opdracht en een pilot over de contactmomenten op het basisonderwijs zijn 
door elkaar gaan lopen, wat maakte dat de opdracht erg groot werd. De sectormanager JGZ is door 
ziekte uitgevallen, wat ook tot stagnatie heeft geleid. Met wat extra inzet en sturing zit er weer 
energie op. 

De heer Struijf merkt op zich goed bediend te voelen over de stand van zaken met betrekking tot het 
nieuwe Coronavirus. Hij signaleert dat er scholen zijn, die uitwisselingsprogramma’s met Italië 
hebben en vakantiegangers die terugkomen. Hij doet de suggestie na te gaan of en zo ja hoe scholen 
te adviseren hier mee om te gaan.  De heer Van de Velden memoreert dat, omdat sprake is van een 
A-ziekte de minister van Medische Zorg en Sport de leiding heeft. Het RIVM adviseert en ondersteunt 
de minister.  
In beginsel is het aan scholen zelf hun afwegingen te maken. Zij kunnen daarbij terugvallen op 
adviezen die het RIVM geeft. Door stelselmatig te verwijzen naar de website van de RIVM wordt 
geborgd dat er een boodschap uitgaat, wat in lijn ligt met het uitgangspunt dat de overheid met een 
mond spreekt. Hij wijst op de informatie die door het RIVM hierover is gepubliceerd 
https://www.rivm.nl/coronavirus/covid-19/vragen-antwoorden#nederland

De heer Struijf adviseert in de aanpak personen met verward gedrag stap voor stap de samenwerking 
te verbeteren. Hij vindt het leggen van verbinding met het sociaal domein lastig omdat dit gebied 
veelomvattend is. Zijn advies is om het vooral praktisch te houden en klein te beginnen. Als 
inspirerend voorbeeld noemt hij Plein 1 in Heemstede, waar verschillende organisaties 
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samenwerken. 
De heer Van de Velden dankt de heer Struijf voor het voorbeeld. Hij geeft mee dat eerst de focus is 
gelegd op Politie, ggz, GGD, Brijder en gemeenten. De tijd lijkt te zijn aangebroken om nu ook een 
stapje te zetten richting het sociale domein, omdat daar kansen worden gezien om vroegtijdig in te 
spelen op zorgwekkende situaties.
Aangezien het besef er is dat lokale omstandigheden verschillen, wordt er voor gekozen om in zowel 
Haarlemmermeer als Haarlem een leertafel te organiseren.

Mevrouw Steijn informeert wat er in de IJmond nodig is om het draagvlak voor samenwerking te 
vergroten. De heer Van de Velden antwoordt dat alle partners het gezamenlijke belang moeten 
onderschrijven. Het gesprek daarover is in de IJmond herstart. 

4. Vaststellen verslag schriftelijke raadpleging BC PG&MZ 2 december 2019
Er zijn geen opmerkingen over en naar aanleiding van het verslag en het wordt ongewijzigd 
vastgesteld.

Ter informatie

5. Vragen en antwoorden nieuwe Coronavirus
De vragen zijn al voldoende beantwoord, er is geen behoefte aan een nadere toelichting.

Ter bespreking, bedrijfsvoering VRK

6. Uitgangspuntennotitie begroting 2021

De heer Van de Velden licht toe dat het DB de uitgangspuntennotitie heeft vastgesteld op 3 februari 
jl.. Het is in feite de opdracht voor het opbouwen van de conceptbegroting 2021, die ter vaststelling 
aan het Algemeen Bestuur wordt voorgelegd en voor een zienswijze aan de gemeenteraden. 
Aangezien er ook effecten uit kunnen voortvloeien voor 2020, zullen deze tijdig naar gemeenten 
worden gecommuniceerd met het oog op de verwerking hiervan in de voorjaarsnota’s. 

De heer Erol vraagt waar de invloed van de bestuurscommissie ligt voor het vaststellen van de 
uitgangspunten. 
De heer Van de Velden antwoordt dat twee leden van de bestuurscommissie PG&MZ zitting hebben 
in het DB en een van deze leden de portefeuille Financiën in beheer heeft.
De heer Bluijs voegt hieraan toe dat het nu vooral gaat om de techniek van het opbouwen van een 
begroting. Er is nog voldoende ruimte om invloed uit te oefenen op de conceptbegroting 2021. Als 
collega’s iets mee willen geven, dan hoort hij dat graag, zodat hij hier rekening mee kan houden.
De heer Struijf zegt dat hem opviel dat in de uitgangspuntennotitie er rekening wordt gehouden met 
een nominale ontwikkeling en een bijstelling als gevolg van de groei van het inwonertal. Dat komt 
hem als dubbel voor.
De heer Bluijs antwoordt dat dit niet het geval is. De nominale ontwikkeling is generiek en de groei 
van de inwoners wordt meegenomen in de onderdelen van de begroting die daar gevoelig voor zijn. 
Als voorbeeld noemt hij dat als er meer kinderen zijn, er meer jeugdgezondheidszorg nodig is.

De heer Struijf wijst nog op de p.m. posten die worden genoemd ten aanzien van Veilig Thuis.
De heer Bluijs antwoordt dat dit de aandacht heeft. De heer Van de Velden vult aan dat Veilig Thuis 
niet beschikte over een algemene reserve. De beleidslijn van de VRK is dat op basis van het 
risicoprofiel een daaraan gekoppelde reserve wordt aangehouden. Op dit punt dient de begroting 
van de VRK nog te worden bijgesteld. Verder zijn er nog frictiekosten (o.a. aanpassing loonkosten als 
gevolg van omzetting CAO en wat kleinere effecten) die nog ergens een plek moeten krijgen. 

2



De heer Struijf tekent aan dat de VRK er ook bedacht op moet zijn dat de meldingen toenemen. Dat 
zal goed in de gaten gehouden moeten worden. Als de ontwikkelingen daar aanleiding toe geven, 
ziet hij graag dat hier tijdig overleg over wordt gezocht. 

Mevrouw Steijn is het opgevallen dat de gehanteerde indices anders zijn dan waar zorgaanbieders 
mee werken van uitgaan en bovendien ziet zij verschillen tussen gemeenten. Het is goed om dat in 
de gaten te houden.
De heer Bluijs zegt toe hier aandacht voor te hebben en dit in het DB nog een keer aan de orde te 
stellen. Hij merkt daarbij op dat verschillen tussen gemeenten een effect kunnen hebben op het 
begrotingsbeeld van de VRK. Het is daarbij goed om in de gaten te houden waar het past binnen de 
bij de VRK passende solidariteit en waar het specifiek om een gemeentelijke aangelegenheid gaat.

De heer Struijf vraag enige toelichting op de in de uitgangspuntennotitie genoemde evenementen 
coördinator. 
De heer Van de Velden legt uit dat het aantal evenementen in de regio toeneemt en dat dit – mede 
gelet op de druk voor de hulpverleningsdiensten – noopt tot meer coördinatie, afstemming en 
advies. Dat is eerder aanleiding geweest om te besluiten daar extra capaciteit op in te zetten en dat 
gegeven is als autonome ontwikkeling meegenomen. 

De BC PG&MZ besluit:

1. Kennis te nemen van de Uitgangspuntennotitie voor de begroting 2021, zoals vastgesteld door 
het DB op 3 februari 2020

Ter kennisname

7. Bestuurlijke agenda BC PG&MZ

De heer Struijf geeft aan graag op de hoogte gehouden wil worden of er binnen zijn portefeuille 
‘infectieziektebestrijding’ bestuurlijke issues spelen. 

De heer Bluijs geeft aan dat de heer Beentjes zijn portefeuille ‘toezicht kinderopvang’ heeft 
teruggegeven. De Bluijs ziet geen bezwaar deze portefeuille alleen te vervullen.

Mevrouw Steijn geeft aan als portefeuillehouder OGGZ zich nog niet voldoende aangehaakt te 
voelen. Zij stelt het op prijs kennis te maken met het hoofd van het cluster Maatschappelijke Zorg.

In algemene zin wordt aangeven dat de wethouders het op prijs stellen 1 a 2 keer per jaar bijgepraat 
te willen worden over de portefeuille waar ze ‘ambassadeur’ voor zijn. 

De beleidsagenda wordt voor kennisgeving aangenomen.

8. Kwaliteitsbeleid VRK 2020-2022

De heer Struijf merkt vanuit zijn persoonlijke ervaring op dat het niet per se het meest efficiënt hoeft 
te zijn om de kwaliteitszorg van Veilig Thuis in te passen in het huidige kwaliteitssysteem van de VRK. 

De heer Van de Velden geeft aan het daar mee eens te zijn. Hij merkt op dat per primair proces van 
de VRK andere kwaliteitseisen (die kunnen variëren) gelden. Het is echter zeker helpend dat door de 
hele organisatie wel dezelfde taal wordt gesproken. Hij memoreert dat Veilig Thuis vorig jaar door de 
VRK is geholpen bij de certificering.
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9. Rondvraag en sluiting

De heer Bluijs meldt dat hij benaderd is door de stichting Obesitas. In september vindt een 

bijeenkomst op het circuit Zandvoort plaats. Hij stuurt de informatie door naar de GGD, om te 

beoordelen of en zo ja hoe dit initiatief gesteund kan worden. 

De heer Struijf merkt op dat hij onvoldoende beeld heeft welke commissies zich bezighouden met 

zorg en veiligheid en wat een ideale besturingsfilosofie is. Mevrouw Steijn herkent dit. 

De heer Van de Velden meldt dat er op verschillende niveaus verschillende initiatieven zijn en zegt 

toe een inventarisatie te maken en dat voor te leggen aan de bestuurscommissie. 

De heer Van de Velden informeert welke bestuurder op 1 april het manifest Nederland naar 0 

nieuwe HIV infecties wil steunen. De heren Struijf en  Rijke hebben zeggen hun steun toe. De 

uitnodiging zal via de bestuurssecretariaten verstuurd worden. 

De heer van de Velden informeert welke gemeenten bezig zijn met het vraagstuk van de loden 

waterleidingen. Hij is van harte bereid de gezondheidskundige capaciteit hierover regionaal in te 

zetten. Afgesproken wordt het AO te laten verkennen wat er lokaal nodig is en of er meerwaarde is 

van regionale samenwerking. Daarbij kan ook worden gezien wat de rol van de GGD hierin zou 

kunnen zijn. 

Mevrouw Broerse deelt de publicatie ‘Lessen uit crises en minicrises 2018’ uit en de flyers over 

Wvggz en meldpunt zorg- en overlast.

De voorzitter sluit, onder dankzegging voor een ieders inbreng, de vergadering.
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